
  

 

Referat 

Generalforsamling d. 13. marts 2025 kl. 19:30 

I Skals hallen 

Deltagere: 

5 - bestyrelsesmedlemmer 

2 - driftspersonale 

22 - fremmødte 

 

Dagsorden for den ordinære generalforsamling 

1. Valg af dirigent. 

• Leif Olesen blev valgt uden modkandidat 

2. Beretning for det forløbne regnskabsår. 

• Efter et par hektiske år, med energikrise, krig og stigende usikkerhed på forsyningssikkerhed var 

2024 et mere stille år.  

Til trods for overrivning af kabler i Østersøen og til tider meget høje elpriser, så var året overordnet 

set mere roligt på energimarkedet end vi så årene før. 

Den langvarige kulde udeblev, og vi havde ikke problemer med levering af varme på noget 

tidspunkt. 

Vi producerede 14.552 MWH. varme på motor og varmepumpe fordelt på 6258 driftstimer. I de 

3342 af driftstimerne havde vi varmepumpen med. Det svarer til 80,1 % af samlet 

varmeproduktion.  

Samlet varmesalg I 2024 13.176 MWh 

Elkedlen producerede 1.716 MWH. Varme, det er næsten en fordobling i forhold til året før. Svarer 

til 9.8% af samlet varmeproduktion  

Vi bruger stadig lidt naturgas, i 2024 brugte vi 123.646 m3 svarende til 1398 MWH. Varme  

Det gør vi af den simple grund, at vi altid producerer varmen der hvor det er billigst, når vi har brug 

for varmen. Det kan betyde at naturgas er det billigste valg hvis elpriserne er høje, og det dermed 

bliver dyrere at producere med elkedlen.  

Vores forbrug af biogas på kedlen er efterhånden blevet minimal, og bruges kun som backup i 

særlige situationer, f.eks. under service af motoren. Dette er kun for at ”hjælpe” 

biogasleverandøren, så de ikke er tvunget til at ”fakle” gassen af! Vi producerede 2,8% af varmen 

på biogas på kedlen i 2024.  

Samlet set betyder det at 92,7% af den producerede varme er GRØN VARME.  

Der var i starten af året lidt uenigheder med vores biogasleverandør, dette skyldtes primært den 

afregningsmodel der blev lagt til grund for projektet i sin tid.  



  

 

Vi afholdt nogle møder, og nåede til en vis form for enighed, og vi har efterfølgende ikke af 

udfordringer, Tværtimod. Vores driftspersonale er i daglig dialog med leverandørens 

driftspersonale, og i fællesskab får de tingene til at lykkedes. Det er vi meget glade for!  

Vi sluttede i alt 15 nye forbrugere til i året, 11 på Nyvej og 4 på Toftevej/Vesterled. 

Der har ikke været de store udfordringer med vores ledningsnet, så der har været rimelig ro til at 

renovere i de planlagte områder.  

Vi fortsætter den planlagte renovering i 2025.  

Den stadig stigende uro i verden giver også genlyd i forsyningssektoren, som for ondsindede 

magter er et yndet mål for cyberangreb. Der er i øjeblikket ca. 5000 forsøg på angreb i branchen, i 

timen. Derfor styrker vi hele tiden vores sikkerhed, både med opgraderinger af digitalt udstyr, og 

via uddannelse af personalet. Der kommer nye krav til sikkerhed og et stort fokus på overholdelse 

af disse. Det er selvsagt noget der ligger bestyrelsen meget på sinde. Og vi holder nøje øje med 

udviklingen.  

Fremtidens varme er også et tema, HVOR SKAL VARMEN KOMME FRA. 

Vores nuværende biogaskontrakt udløber i 2028, og hvad gør vi så? 

Vi er en del af en arbejdsgruppe, der kigger på mulighederne om aftag af overskudsvarme fra et 

stort projekt i Lille Thorup, det store nationale gaslager.  

Projektet der er i støbeskeen, er et såkaldt CAES anlæg, hvor man via store kompressorer trykker 

luft ned i   undergrunden når elprisen er lav, for så at tage den op igen, via en generator og på den 

måde at lave strøm når der er efterspørgsel og elprisen er høj.  

Projektet er dog ramt af nogle økonomiske udfordringer og tidsplanen er skredet flere gange. 

Derfor satte vi i efteråret gang i en brainstorm i samarbejde med PLANENERGI, som ekstern 

rådgiver. 

Her kommer alle muligheder på bordet, skal vi forlænge biogaskontrakten hvis det er muligt? Skal 

vi bygge en varmepumpe eller noget helt andet. Mulighederne er mange, og ligeså mange er 

udfordringerne.  

Skal vi bygge noget nyt, en vores nuværende placering ikke optimal, men at bygge et andet sted, 

har også en omkostning. Så der bliver holdt en del møder om emnet både i bestyrelsen, med 

rådgiver og kommunen.  

Vi har for nu ikke noget konkret, men vi forventer at vi i løbet af første halvår af 2026 er noget 

klogere på i hvilken retning vi bør gå.  

I 2024 sagde vi farvel til Henrik, som ellers har været vores tro væbner i rigtig mange år. Vi afholdt 

en reception for Henrik i november, hvor gamle samarbejdspartnere, familie og venner dukkede op 

til et par hyggelige timer. Henrik har heldigvis ikke forladt os helt, da han stadig indgår i 

vagtordningen.  

Michael har overtaget Henriks stol, og er faldet godt til på værket. Vi i bestyrelsen er glade for at 

den overgangsperiode er gået så smertefrit som den er.  

Sluttelig vil jeg sige driftspersonalet tak for indsatsen i det forgangene år, i har formået at holde 

byen varm, tak for det.  

Til bestyrelsen vil jeg ligeledes sige jer tak, tak for de mange diskussioner og andre vinkler at tilgå 

emnerne på. De store beslutninger ligger forude så jeg håber I vil beholde arbejdstøjet på, og 

kæmpe lige så meget for Skals Kraftvarme i fremtiden, som I har gjort i 2024. 



  

 

Tak for ordet. 

3. Det reviderede årsregnskab fremlægges til godkendelse. 

• Driftslederen fremlagte regnskabet som blev godkendt 

4. Budget for indeværende drifts år fremlægges. 

• Driftslederen fremlagte budgettet 

5. Forslag fra Bestyrelsen, herunder fremlæggelse af investeringsplan for kommende år.  

• I forbindelse med afklaring på hvilke energikilder vi skal have i fremtiden, kommer vi til at hensætte 

penge til det, størrelsen på beløbet besluttes på først kommende bestyrelsesmøde. 

6. Indkommende forslag fra andelshaver/varmeaftagere. 

• Der er ikke kommet nogle forslag 

7. Valg af bestyrelsesmedlemmer. 

• Kristian G T Andreasen og Jesper Blach Rost er på valg de modtager begge genvalg. 

• Kristian og Jesper blev valgt 

8. Valg af suppleanter til bestyrelsen 

• Mikael Hansen og Kim Harritz er nuværende suppleanter og de modtager begge genvalg. 

• Mikael Hansen blev valgt som 1. suppleant. 

• Kim Harritz blev valgt som 2. suppleant. 

9. Valg af revisor. 

• Det blev besluttet af vi forsætte med BDO som revisor 

10. Eventuelt. 

• Driftslederen gennemgik driftens arbejdsgang når de handler på elmarkedet. 

• Værket nye tiltag med fjernvarmunit blev introduceret. 
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